
 

Skolebestyrelsesmøde  

Onsdag d. 27. januar 2021  

Kl. 17 – 19.15   

 

Mødet foregår on line via https://ds.whereby.com/uffe  
For bestyrelsesmedlemmer der ønsker det vil skolen være åben.  
 

Nytårskuren – som var planlagt til at foregå i forlængelse af mødet - må desværre vente til et 

senere møde. 

 

Forældrerepræsentanter: Tanja Terndrup (formand) 
Signe Bloch-Krarup (næstformand) 
Ellen Jensen 
Anette Haslund 
Mona Kjær Nielsen 
Pia Asta Winther  
Hans Grarup 

Mor til Dicte i Junior 
Mor til Alexander i Junior 
Mor til Jonas i Ung 
Mor til Tobias i Ung 
Mor til Sebastian i Ung 
Mor til Kristoffer i Indskolingen 
Plejefar til Matias i Indskolingen 

Forældresuppleanter:  
 

 

Medarbejderrepræsentanter Mie Geert 
Karen Faaborg 

 

Ledelsesrepræsentanter Uffe Lilholm 
Ane Borum 
 

 

Afbud: Pia 
Ellen 
 
 

 

 

 

1. punkt 
17.00 / 3. min 
 

Godkendelse af dagsorden 
 

Ansvarlig: Tanja 
 

Sagsfremstilling: Formålet er alle i bestyrelsen er enige om dagsorden. 
 

Bemærkninger:  
 

https://ds.whereby.com/uffe


Beslutning: Godkendt 

  

2. punkt 
17.03 / 2 min 
 

Godkendelse af referat fra 4. november 2020 (bilag 1). 
 

Ansvarlig: Tanja 
 

Sagsfremstilling: Referatet har denne gang været sendt rundt til godkendelse i forlængelse af mødet.  
 

Bemærkninger:  
 

Beslutning: Godkendt 
 

 

3. punkt 
17.05 / 5 min 
 

Opfølgning på punkter fra sidste møde 
 

Ansvarlig: Tanja 
 

Sagsfremstilling: Formålet med dette punkt er sikring af, at der følges op på beslutninger og 
drøftelser fra tidligere møde(r). 
 

Bemærkninger: COVID-19: 
Det har været spørgsmål om hvornår elevfravær er lovligt og ulovligt fravær. 
Der er en god dialog mellem skole og forældre. Linjen har været, og er, at hvis man 
ønsker at beholde sit barn hjemme er det ok og det registreres som lovligt fravær. 
 
Svømning: Ikke aktuelt pt. da der for tiden ikke er svømning. 
 
Sidst drøftede vi kort hvad medarbejderrepræsentanternes punkt fremadrettet skal 
indeholde. På baggrund af drøftelsen er det op til Karen og Mie, hvad de vil fokusere 
på og evt. justere til løbende. 
 

Beslutning:  
 

 

4. punkt 
17.10 / 20 min 

Arbejde med principper: Forretningsorden.  
 
 

Ansvarlig: Tanja og Signe 
 

Sagsfremstilling: Formålet er at gennemgå oplæg til forretningsorden for skolebestyrelsen samt evt. 
justere/ændre denne. Forslag til forretningsorden fremsendes af formanden.  
 
Gennemgang og drøftelse af forretningsorden på baggrund af drøftelserne på sidste 
møde.  
 
Evt. beslutning af forretningsorden, hvis der kun er mindre ændringer. 
 
 



Bemærkninger: - Er det realistisk at der sendes punkter ind 14 dage før? 
 

Beslutning: Rettelser til forretningsordenen: 
- Paragraf 2: der skal stå ”formanden og skolelederen” 
- Vi holder ved de 14 dage. Der skal sendes reminder til 

bestyrelsesmedlemmerne om, at der skal sendes punkter ind. 
- Personalerepræsentanter vælges for 1 år ad gangen 
- Vi har ikke elevrepræsentanter  

 

 

5. punkt 
17.30 / 10 min 
 

Årets indsatsområder – hvordan går det. 
 

Ansvarlig: Ane 
 

Sagsfremstilling: Formålet er at skolebestyrelsen er informeret om indsatsområder, kan komme med 
input set fra forældresynsvinkel samt følge op på indsatsområderne løbende.  
 
Status og kommentarer til. 
 

Bemærkninger: Ane gennemgik årets indsatsområder. Der er enkelte dele af indsatsområderne, 
hvor perioden med arbejdet er forlænget grundet Corona 
Indsatsområder i dette skoleår: 

- Færdiggørelse af arbejdet omkring ny elevplan. 
- ”Alle skal med” som er et fælleskommunalt indsatsområde. Herunder 

udvikling af gode ”Læringsmiljøer” og skolens fokus er her 
“deltagelsesmuligheder/deltagelsesbegrebet”. 

- Neuropædagogisk kompetenceudvikling som er et kursusforløb der foregår 
over tre år. 

 
Der satses på uddannelse af de mange og i mindre grad kurser hvor enkeltpersoner 
sendes ud af huset. 

Beslutning:  
 

 

6. punkt 
17.40 / 15 min 

Morgenpasning og SFO/klub i ferierne 
 

Ansvarlig: Ane 
 

Sagsfremstilling: Formålet er at få klarlagt formål og mål med morgenpasningen samt formål og mål 
for SFO/klub i skolernes ferie. Herunder muligheder for ”kendt” personale fra 
elevens egen klasse i perioder der ligger uden for 8 – 16 i de 40 skoleuger.  
 
Information om praksis og drøftelse 
 
 

 

Bemærkninger: Morgenpasning på Dybkær Specialskole 

Formål: 



• Vi ønsker at give børnene en rolig start på dagen, så de er klar til 

skoledagen.                                                   

Morgenpasningen er organiseret med dette fokus. 

• Vi ønsker at give børnene en positiv start på dagen.                                                                                      

Børnene mødes derfor af en nærværende voksen og et ”god morgen”. 

• Vi tager imod eventuelle informationer fra forældre/ chauffører omkring 

barnets morgen.                     

Dette gives videre til personalet i klassen. 
 
Der har over de sidste år været en stor stigning i antallet af elever i 
morgenpasningen - fra 5-6 elever til 19 elever pt.  
Drøftelse: Oplevelsen er at der er kommet en større ensartethed i tilbuddet og 
forældrene i bestyrelsen oplever der nu er et godt morgentilbud. 
 
SFO/Klub og bemanding i skolernes ferier. 
Spørgsmålene bestyrelsen var omkring:  

- Hvad er kendte voksne og i hvor høj grad kan man forvente kendte voksne 
fra klassen og kendte voksne i afdelingen?  

- Antallet af dage i skolernes ferier og bemanding – udfordringer. 
 
Kendte voksne er personaler fra afdelingen samt flyvere. Hele afdelingen er kendte 
voksne og alle elever har personaler der kender dem rigtigt godt. Skolen har åbent i 
52 til 55 dage i skolernes ferier og f.eks. klassens personale kan max dække omkring 
40 dage, og hertil kan der være andre forhold som kan udfordre ”ønskescenariet” 
omkring personale ift. den enkelte elev. Det forsøges altid at lave en 
personalesammensætning i skolernes ferie, hvor personalet kender eleverne så godt 
som muligt, men der vil altid være variationer ift. hvor godt personalet og eleverne 
kender hinanden. 
 
Bestyrelsen var omkring økonomiske og pædagogiske fordele og ulemper ved 
lukkeuger i skolernes ferier.  
 

Beslutning: Det prioriteres at der er kendt personale omkring eleverne i skolernes ferier, hvilket 
vil sige personale fra afdelingen samt husets ”flyvere”. Målet er at personalet 
kender det enkelte barn så godt som muligt.  
 
Der bør laves et økonomisk og pædagogisk overblik over fordele og ulemper ved 
lukkeuger i skolernes ferier. 
 
 

 

7. punkt 
17.55 / 15 min 
 

Evaluering af håndteringen af COVID-19 i perioden siden sidste 
skolebestyrelsesmøde 

Ansvarlig: Uffe 
 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet er at få evalueret håndteringen af COVID-19 i perioden siden 
sidste møde.  

- Smitteinddæmning. 
- Skole/SFO/Klub, og herunder retningslinjer fra Undervisningsministeriet. 
- Svømning  



- Mm.  
 
Drøftelse og evt beslutning om justeringer ift. håndtering af COVID-19 fremadrettet. 
 

Bemærkninger: - Der opleves ikke at der er en ensartethed ift. chaufførernes brug af 
mundbind/visir. 

- Der er usikkerhed om, hvorvidt forældre der går ind i bussen og afleverer sit 
barn, skal anvende mundbind.  

- Det opleves som velfungerende at forældre anvender mundbind når de er 
inde på skolen. 

- Det opleves som værende betydningsfuldt for børnenes/de unge trivsel at 
der er en smitteinddæmning i afdelingerne, hvor børnene kan være sammen 
på tværs af klasserne.   

- Netværksmøder: Der skal fra skolens side være en opmærksomhed mod at 
overholde de 2 meters afstandskrav. Da de mødelokaler skolen har er 
forholdsvise små anbefaler bestyrelsen, at netværksmøder afholdes online. I 
de tilfælde, hvor det vurderes at et online møde ikke kan tilgodese de behov 
og mål der kan være for et møde, kan der afholdes fysiske møder. Ved 
fysiske møder anbefaler bestyrelsen at der anvendes mundbind.  

 

Beslutning: - Hvis forældre går ind i bussen og afleverer sit barn skal forældre bære 
mundbind.  

- Netværksmøder afholdes som udgangspunkt online. I de tilfælde, hvor det 
vurderes at et online møde ikke kan tilgodese de behov og mål der kan være 
for et møde, kan der afholdes fysiske møder. Ved fysiske skal gæster 
anvende mundbind, der sprittes af før og efter mødet og der holdes 2 
meters afstand.  

- Ledelsen følger op på chaufførernes brug af visir/mundbind så 
retningslinjerne følges. 

 
 

 

8. punkt 
18.10 / 10 min 
 

Diverse mindre: 
 

Ansvarlig: Tanja/Alle 
 

Sagsfremstilling: Formålet med punktet, er at mindre temaer som der ønskes afklaring på eller 
drøftet, kan gøres under dette punkt – uden formulering af formål. Det er formålet 
at de enkelte punkter afklares efter kortere drøftelser på max 5-7 min.  
 

- Specielt én årgang har mange elever. Dette kan få en betydning pædagogisk 
ved overgange fra én afdeling til den næste. Information om dilemmaer – 
evt. til drøftelse på et senere skolebestyrelsesmøde. 
 

Bemærkninger: - Den store årgang: I indskolingen startede der i skoleåret 19/20 en årgang på 
15 elever. I den struktur vi har på skolen med indskoling, junior og ungdom, 
hvor eleverne rykker afdeling efter en nogenlunde fast struktur, vil den store 
årgang have en betydning for disse overgange.  
Det kan have den konsekvens, at der kan være elever i indskolingen der vil 
skulle rykke i junior når de skal starte i 2. klasse og elever fra junior vil kunne 
skulle rykke i ungdom i 5./6. klasse.   



Det vil altid være med et perspektiv om at skabe gode fællesskaber og 
differentiere den faglige undervisning og en vurdering af de enkelte børns 
behov.   

 
 

- Forældretilfredshedsundersøgelsen ser fin ud. Samlet set ligger skolen flot.  
- Medarbejder APV: Der skal udarbejdes en handleplan på MED-temadag i 

februar. Det kommer på som punkt på et andet møde. 
 

Beslutning: 
 

- Bestyrelsen bakker op om, at skolen kan arbejde videre med en proces 
omkring det og ønsker at holdes opdateret omkring processen.  

- Ledelsen opdaterer bestyrelsen omkring ”den store årgang” når vi er 
kommet længere i processen.  

- Næste tilsyn skal ikke være i indskolingen, da det også var der det var sidst. 
Tanja og Uffe vurderer hvor tilsynet skal være. 

- Resultaterne af forældretilfredshedsundersøgelsen og medarbejdernes APV 
præsenteres på næste bestyrelsesmøde.  

 

 

9. punkt 
18.20 / 20 min 
 

Økonomi: Regnskabsafslutning for 2020 og sag i B&U om økonomi pr. 1/8 
2021 i inklusionscentrene. 

Ansvarlig: Uffe 
 

Sagsfremstilling: Formålet er, at skolebestyrelsen får indblik i skolens økonomi. 
 
Den samlede organisation lander på et underskud på ca kr. 480.000,- i regnskabsåret 
2020. Underskuddet svarer til ca 1% af det samlede budget, hvilket vurderes 
tilfredsstillende. Underskuddet dækker dog over variationer mellem de forskellige 
afdelinger. Der er forhold der ikke er tilfredsstillende, og som kræver handling 
fremadrettet.  
 
Budgettet for 2020 er ikke på plads på nuværende tidspunkt.  
 
Der har været ”en sag” på januarmødet i Børne- og Ungeudvalget ang. visitation og 
økonomifordeling i specialtilbuddene. Det er besluttet, at økonomien i Videnshus 
Dybkær og Dybkær Specialskole opdeles, så de to afdelinger får hver deres økonomi. 
Der er ifølge skoleafdelingen ikke besparelser for Dybkær Specialskole i den nye 
økonomifordeling. 
 
Status på regnskab 2020. 
Status på sag i B&U om økonomi pr. 1/8 2021. 
 
Drøftelse og evt. handling. 
 

Bemærkninger:  
 
Der er et forholdsvist stort underskud i kørsel og Videnshuset. Der er gjort 
opmærksom på det i skoleafdelingen.  
Sammen med direktionen er der en proces i gang omkring organisering af 
Videnshuset.  
I kørslen kan økonomien ikke hænge sammen. Vi får en lav takst ift. andre 



skolekørsler. Der er drøftelse med skoleafdelingen. 
Pt. står kørselsafdelingen for alt kørsel af ældre der skal til COVID-19 vaccine.  
 
Der skal findes løsninger i Videnshuset og kørselsafdelingen.  
 
Ift. budget 2022 er der ved at blive lavet en ny tildelingsmodel. Der bliver lavet en 
økonomisk kategorisering børnene. Elever på Dybkær Specialskole vil altid være i 
kategori 4. Kategori 4 er for børn der visiteres til det mest indgribende tilbud og 
derfor også tilgodeses med flest økonomiske midler. 
 
Økonomien der bruges til vejlederteamet og skolens økonomi er blevet adskilt. 
Dette kan der være god fornuft i, og ligger op af nuværende praksis. 
 

Beslutning: 
 

 
Bestyrelsen ønsker at få på skrift, at der ikke er økonomiske besparelser i 
forbindelse med den politisk behandling af ændrende økonomifordelinger til 
inklusionscentrene. Uffe og Tanja er tovholdere. 
 

 

11. punkt 
18.40 / 10 min 

Orienteringer, Nyt fra og spørgsmål til. 
 
 

Formanden  
og evt. andre 
skolebestyrelses-
medlemmer 
 

- ”# 1 mio stemmer” ønsker at handicapområdet gøres statslig i stedet for 
kommunal. 

- 20/21 er valgår for kommunalbestyrelser.  
- Tanja har været med til ansættelsessamtaler. Alle ansøgere havde hørt godt 

om skolen og/eller en anbefaling om at søge på skolen, da det opleves som et 
godt sted. 

Ledelse 
 
 

- Informationsmøde for nye forældre i dette skoleår jf. beslutning på tidligere 
skolebestyrelsesmøde. 

På grund af corona inviterede skolen ikke til det. Det var ellers planlagt til d. 22/1-21. 
Bestyrelsen tænker ikke at det giver mening at afholde det online. 
Der kan evt. indkaldes til det fælles møde med de nye forældre til elever i 0. klasse. 
 

- Der er ved at blive ansøgt om 2 bålhytter på Kompedal. Området tænkes som 
samlingssted forældre og handicappede. Der er ved at blive ansøgt fondsmidler 
til det. 
 

Medarbejdere 
 

Mie og Karen fortæller om et indblik i hverdagen – Dybkær Læringsmodel. 
Den indrammer den måde vi laver undervisning og er derfor et vigtigt arbejdsredskab.  
 
OBS. på om vi alligevel skal have Ulla ind på et møde og fortælle om vores brug af 
naturen og formålet med udeskole. Det skulle have været på temadag. 
 
Specialtropperne: 
Det har været svært at holde den i gang. Der har ikke været møde siden marts 2020.  
Uffe kontakter foreningen. 
 
 

 

12. punkt Evt. 



18.50/ 5 min.  

  
 

 

 

 

Mødekalender for skolebestyrelsen 2020-2021 
Ugedag Dato Kl.slet Sted Dagsordenspunkter 

Onsdag 12/8 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 30/9 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 4/11 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 27/1 17.00-20.00 Dybkær Specialskole Nytårskur i forlængelse af mødet?? 

Onsdag 3/3 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

Onsdag 7/4 12.00-19.30 Temadag Foregår ude af huset 

Onsdag 5/5 17.00-19.30 Dybkær Specialskole  

 

 


